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§ 80 FRN 2015/93-012 

Sammanträdesdagar för fritidsnämnden 2016 

Beslut 

Fritidsnämnden antar föreslagna sammanträdesdagar för år 2016 samt dag för seminarium 

inför mål och budget.   

Fritidsnämnden beslutar att hålla två öppna sammanträden den 31 maj 2016 och den 27 

oktober 2016.  

 

Sammanträdesdatum 2016 (klockan 18.00): 

 Torsdag 18 februari  

 Torsdag 17 mars  

 Torsdag 28 april  

 Tisdag 31 maj (öppet sammanträde) 

 Torsdag 25 augusti  

 Torsdag 29 september  

 Torsdag 27 oktober (öppet sammanträde) 

 Torsdag 1 december  

 

Seminarium inför mål och budget: 

 Torsdag 28 april  

Ärendet 

Av § 2 i ”Reglemente med gemensamma bestämmelser för nämnder i Nacka kommun” 

följer att varje nämnd, inför varje kalenderår, ska besluta om en sammanträdesplan senast 

under september året föra. Kultur- och fritidsenheten har tagit fram ett förslag till 

fritidsnämndens sammanträdesdagar för 2016. Förslaget är anpassat utifrån kommunens 

övergripande ekonomiprocesser och hänsyn har även tagits till lov- och helgdagar. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 17 augusti 2015  

Bilaga: berednings- och sammanträdesplan fritidsnämnden 2016 

Yrkanden 

Louise Granath (FP) yrkade att fritidsnämnden håller ett sammanträde till den 25 augusti 

2016.   

Viktor Ellström (S) instämde i detta yrkande.   
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§ 80 forts  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Louise Granath (FP) tilläggsyrkande.  
 
- - - - - 
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§ 81 FRN 2015/117-817 

Nackas medverkan i evenemanget MY2016 för 

jullovslediga ungdomar 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar att bevilja MY2016 ansökan, med 35 000 kronor, för att 

genomföra evenemang för jullovslediga ungdomar år 2016.  

Ärendet 

MY är en fritidsmässa för jullovslediga ungdomar från Stockholms län, där utställare och 

aktörer bjuds in för att engagerar besökarna i olika typer av kultur – och fritidsaktiviteter.  

Syftet är att inspirera och uppmuntra ungdomarna till att våga ta steget att bli aktiv inom 

någon verksamhet och att prova-på nya aktiviteter men är också en öppen mötesplats att 

vara på under skollovet. 

 

Nacka kommun har i egen regi arrangerat en ungdomsmässa i Nacka, Nacktiv, under 

sportlovet. Tidigare år har MY ibland avslagits till förmån för Nacktiv. Kultur- och 

fritidsenheten ser dock inget hinder att medverka i båda. Värdet av MY är att erbjuda 

Nacka ungdomarna ett större utbud av aktiviteter och att kommunen stärker den regionala 

samverkan. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 31 augusti 2015 

Bilaga 1. Ansökan om erbjudande om medverkan i gemensamt evenemang för jullovslediga 

ungdomar 

Bilaga 2. Rapport från MY2015 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

- - - - - 
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§ 82 FRN 2014/140-041 

Tertialbokslut 2  

Beslut 

Fritidsnämnden fastställer tertialbokslut 2 för år 2015. 

Ärendet 

Fritidsnämnden redovisar en positiv avvikelse med 0,5 miljoner kronor, jämfört med 

periodiserad budget. Fritidsnämnden redovisar ett överskott med 1,7 miljoner kronor 

gällande hyreskostnad för investeringsprojekt som inte färdigställts. Dessa medel har 

använts till avskrivning av gamla projekt som utrangerats eller inte har något värde.   

Årsprognosen prognostiseras till ett utfall i paritet med budget. 

 

Driften av kommunens anläggningar fungerar väl och är väl nyttjade. Generellt är besökare 

till kommunens fritidsgårdar nöjda med verksamheten. Det finns ett behov av mer 

bokningsbar tid i kommunens anläggningar och nya sätt att öka tillgängligheten prövas.  Ett 

utvecklingsområde är att kartlägga de ungdomars fritidsbehov som idag inte deltar i 

kommunens finansierade verksamheter. Jämställd fritid oavsett kön är ett av nämndens 

mål, där behöver kommunen se över hur medel kan fördelas mer jämställt. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 september 2015 

Bilaga 1 investeringsredovisning T2 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

- - - - - 
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§ 83 FRN 2015/121-041 

Mål och budget 2016-2018 

Beslut 

Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa budgetram för år 2016 till 145,1 

miljoner kronor, en ökning med 0,1 miljoner kronor jämfört med kommunstyrelsen beslut, 

enligt figur 2 i tjänsteskrivelsen.  

Fritidsnämnden beslutar föreslå kommunfullmäktige att fastställa strategiska mål enligt 

figur 1 i tjänsteskrivelsen.  

Fritidsnämnden beslutar föreslå kommunfullmäktige att fastställa investeringsram för åren 

2016 till 2018 enligt figur 3 i tjänsteskrivelsen.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen har den 15 juni 2015 beslutat om budgetdirektiv och ramar för 

nämnderna och dessa ligger därför till grund för nämndens budgetförslag.  

Nämnderna ska redovisa ett sammanfattande material med fokus på strategiska mål. 

Kommunstyrelsens förslag innehåller en minskning av nämndens ram med 1,2 till 143,8 

miljoner kronor. Fritidsnämnden föreslår att nämndens ram utökas med till 1,3 miljoner, 

jämfört med kommunstyrelsens förslag, till totalt 145,1 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 september 2015  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Viktor Ellström (S) deltog ej i beslutet till förmån för egen budget.   

Pascal Fall (MP) deltog ej i beslutet till förmån för egen budget.   

Bosse Ståldal (NL) deltog ej i beslutet till förmån för egen budget.  

Protokollsanteckningar 

Louise Granath (FP) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Fritidsnämnden har under det senaste året, tydligare än tidigare, prioriterat 

jämställdhetsarbetet. Folkpartiet är pådrivande i detta och kommer att fortsätta vara så, t.ex. 

vid beslut om prioriterade investeringar samt vid fördelning av resurser mellan olika 

verksamhetsområden. Som en del i arbetet med jämställdhet och mångfald är vi positiva till 

en kommande satsning på att utveckla ridsporten i Nacka. 

 

Vi vill också lyfta fram att Fritidsnämndens integrationsarbete kommer att behöva 

utvecklas framöver i samarbete med t.ex. föreningar inom nämndens verksamhetsområde  
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§ 83 forts  

 

samt andra nämnder såsom Arbets- och Företagsnämnden. Det är därför mycket positivt 

att en plan för integration inom föreningslivet kommer att arbetas fram under 2016.” 

 

- - - - - 
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§ 84 FRN 2015/121-041 

Reinvesteringar och nyinvesteringar inom befintliga 

idrottsanläggningar 

Beslut 

Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta beslut om en investeringsram för 

projektet reinvesteringar och nyinvesteringar i befintliga idrotts- och fritidsanläggningar 

under perioden år 2016-2018 om 7,5 miljoner kronor. 

Ärendet 

För att idrottsanläggningarna ska vara ändamålsenliga för föreningarnas verksamhet är de 

utrustade med olika verksamhetsinventarier. De lösa verksamhetsinventarier som finns 

ingår inte i lokalenhetens fastighetsägaransvar, utan är att betrakta som ett ansvar för 

hyresgästen, dvs. fritidsnämnden som verksamhetsutövare. Med de inventarier som 

fritidsnämnden finansierar får föreningarna förutsättningar för att bedriva den verksamhet 

som anläggningen är avsedd för. Investeringskalkyl är 7,5 miljoner kronor fördelat med 2,5 

miljoner kronor per år 2016, 2017 och 2018. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 7 september 2015 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Pascal Fall (MP) deltog ej i beslutet.  

Viktor Ellström (S) deltog ej i beslutet. 

Bosse Ståldal (NL) deltog ej i beslutet.  

 

- - - - - 
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§ 85 FRN 2015/100-820 

Behov av ökad kapacitet av anläggningar och ytor för 

fritid, idrott och rekreation 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar att föreslå att kommunfullmäktige beaktar behoven av 

anläggningar och ytor för fritid, idrott och rekreation vid fortsatt planering av stadsbyggnad 

och den demografiska utvecklingen i kommunen. 

Fritidsnämnden uppdrar åt kultur- och fritidsenheten att erbjuda följande nämnder en 

dragning om fritidsnämndens kapacitetsutredning: kommunstyrelsen, miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden, natur- och trafiknämnden, äldrenämnden, socialnämnden, arbets- 

och företagsnämnden, utbildningsnämnden och kulturnämnden. 

Ärendet 

Nackas befolkning växer och den planerade förtätningen skapar konkurrens om mark för 

idrott, motion, rekreation och andra fritidsaktiviteter. Samtidigt är anläggningar och ytor en 

förutsättning för såväl föreningslivets verksamhet som folkhälsa. Betydelsen av tillgång och 

närhet till anläggningar är viktig för att kommunen ska upplevas som attraktiv för både 

dem som redan bor i kommunen och dem som ska flytta till kommunen när nya bostäder 

byggs. För att möjliggöra och förenkla planeringen ska nämnderna lämna förslag till 

kommunstyrelsen om respektive nämnds behov av nya verksamhetslokaler fram till år 

2030. 

Samtidigt finns det idag inga allmänt accepterade och vedertagna nyckeltal som anger vad 

ett område bör ha för utbud av möjligheteter till att utöva olika aktiviteter på fritiden. 

Vilket utbud och vilka anläggningar som finns styrs av politiska beslut. 

 

Ett antal utredningar har gjorts vid flera tillfällen under de senaste åren. Under perioden 

maj till september i år har företaget Ramböll Management Consult gjort en fördjupning av 

tidigare arbeten. Utifrån den samlade kunskap har kultur- och fritidsenheten sammanställt 

en förteckning över ett antal idrotts- och fritidsanläggningar som behöver kompletteras 

med på kort och lång sikt.  

 

För perioden idag till och med år 2020 föreslås att tretton anläggningar, med prioritet ett, 

byggs till en sammanlagd tillkommande driftkostnad på 15,6 miljoner kronor. Om 

kommunen själv väljer att finansiera och bygga så beräknas dessa anläggningar få totalt 

investeringsutgift på 365 miljoner kronor. För denna period, men med prioritet två, föreslås 

ytterligare två anläggningar byggas med en driftkostnad och investeringsutgift på 3,6 

respektive 7 miljoner kronor. Totalt för etapp ett, perioden 2015-2020, föreslås 15 

anläggningar byggas med en tillkommande driftkostnad och beräknad investeringsutgift på 

19 respektive 365 miljoner kronor. 
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§ 85 forts  

 

För etapp två (år 2021-2025) föreslås 31 nya eller ersättningsanläggningar med en 

tillkommande driftkostnad på 60 miljoner kronor och beräknade investeringsutgifter på 

870 miljoner kronor. För etapp tre (år 2026-2030) föreslås 26 nya eller 

ersättningsanläggningar med en tillkommande driftkostnad på 36 miljoner kronor och 

beräknade investeringsutgifter på 519 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenheten den 14 september 2015  

Bilaga 1. Kapacitetsutredning - Behov av anläggningar och ytor för idrott och fritid i Nacka 

kommun, Ramböll, september 2015 

Bilaga 2. Anläggningsobjekt 

Yrkanden 

Ordförande Richard Wendt (M), Louise Granath (FP), Martin Gunneson (KD) och 

Ingemar Sahlgren (C) yrkade gemensamt att fritidsnämnden uppdrar åt kultur- och 

fritidsenheten att erbjuda följande nämnder en dragning om fritidsnämndens 

kapacitetsutredning: kommunstyrelsen, miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 

trafiknämnden, äldrenämnden, socialnämnden, arbets- och företagsnämnden, 

utbildningsnämnden och kulturnämnden. 

Viktor Ellström (S), Bosse Ståldal (NL) och Pascal Fall (MP) instämde i detta yrkande.    

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med alliansens tilläggsyrkande.  

Protokollsanteckningar 

Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Nackalistan vill särskilt betona möjligheterna till samutnyttjande, samordning och 

samverkan när det gäller investeringar i och drift av anläggningar. Att satsa på särskilda 

anläggningar bara för en viss ålder är inte bra för vare sig kommunens ekonomi eller 

åldersintegrationen i samhället. Olika åldrar kan mycket väl dela på anläggningar.  

Nackalistan vill också betona att anläggningar bör vara lätt åtkomliga och nära allmänna 

kommunikationer som bussar och spårbunden trafik samt att de bör ligga i närheten av 

större, tätbebyggda områden.  

Eftersom dansen är en populär fritidsverksamhet inte minst bland flickor bör 

behovsutredningen om ändamålsenliga lokaler för dans samordnas med Kulturnämnden.” 
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§ 85 forts  

 

Louise Granath (FP) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Fritidsnämndens kapacitetsutredning, tillsammans med bl.a. nämndens fritidsstrategi, är 

ett av nämndens mest centrala dokument när Nacka växer och bygger stad. Det är därför 

ytterst angeläget att kommunens övriga nämnder beaktar behoven av ytor och anläggningar 

för idrott, fritid och rekreation i stadsplaneringen. Genom att inom idrotts- och 

fritidsområdet utgå ifrån en helhetssyn över kommunens behov fram till år 2030 kan 

välavvägda prioriteringar göras, t.ex. för att säkerställa jämställda investeringar, en mångfald 

i fritidsutbudet samt att samtliga kommundelar får sina behov tillgodosedda. 

 

Vi vill också kommentera följande uppgifter i "Kapacitetsutredning – Behov av 

anläggningar och ytor för idrott och fritid i Nacka kommun" (Sep 2015): 

A) 4.2 Utegym har en mycket bredare målgrupp än 15 till 17 år som anges.  

B) 4.2. Ridning har en mycket bred målgrupp, från ca 6 år till 75 år, och bör tas med i 

uppräkningen. Många återvänder till ridningen i 40-års åldern.  

C) 8.1 Behov av ytor, Figur 17 Stall med boxplatser för hästar i kommunen. Figurrubriken 

bör ändras till "Behov av stallplatser i kommunen". Det finns inget behov av att specificera 

typen av uppställning.” 

 

Pascal Fall (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Miljöpartiet anser att kapacitetsutredningen är undermålig med tanke på hur många 

familjer kommer flyta in i Nacka de kommande åren. Vi tycker också att det är 

problematiskt att Tältet som planerades i Nacka IP för att möjliggöra barn och 

ungdomsfotbollen under vinter halvåret inte kommer vara på plats. Vi tycker att det är 

angelägen att fritidsnämnden hittar en lösning för de föreningar som hittills har räknade 

med ett tält så att de kan utöva sin idrott även på vintern.” 

 

 

- - - - - 
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§ 86 FRN 2014/157-828 

Aktivitetslokal i Fisksätra centrum 

Beslut 

Aktivitetslokalen i Fisksätra ska vara tillgänglig för föreningar som i samverkan med 

varandra erbjuder fritidsverksamhet med sociala förtecken för ungdomar i åldern 13–20 år. 

 

Fritidsnämnden ingår en överenskommelse med föreningen Darra Musik och dans 

avseende värdskap för aktivitetslokalen i Fisksätra och samordning av verksamheten samt 

medverkande föreningar under tiden 2015-10-01 till och med 2017-09-01. 

 

Föreningen Darra Musik och dans ges ett särskilt föreningsbidrag om 204 000 kronor per 

helår för att anställa en fritidsledare på halvtid för perioden 2015-10-01 till och med 2017-

09-01. 

 

Föreningen Darra Musik och dans ges ett särskilt föreningsbidrag om maximalt 85 000 

kronor för att tillsammans med övriga föreningar anskaffa inventarier och utrustning till 

aktivitetslokalen i Fisksätra.  

 

De tider då föreningar erbjuder öppen verksamhet i överenskommelse med fritidsnämnden 

upplåts lokalen till föreningarna med nolltaxa, övrig tid gäller tidigare beslutad taxa för 

lokalen. 

Ärendet 

Nacka kommun, Stena fastigheter och Saltsjöbadens IF inledde 2006 ett samarbete kring en 

aktivitetslokal i Fisksätra Centrum. Satsningen fick även stöd av dåvarande myndigheten 

Ungdomsstyrelsen och Riksidrottsförbundet. Syftet var att skapa en mötesplats för 

ungdomar där boxning skulle vara den huvudsakliga verksamheten. Verksamheten skulle ha 

en tydlig social inriktning och därmed nå ungdomar som hade behov av relationer till 

positiva vuxna. Samarbetet skulle pågå under minst tio år. Fritidsnämnden fick ansvaret för 

verksamheten 1 januari 2012.  

 

När Saltsjöbadens idrottsförening meddelade kommunen att de inte hade möjlighet att 

ansvara för den verksamhet som avsågs från början, påbörjades ett arbete kring hur lokalen 

ska nyttjas framöver. Intresserade aktörer i Fisksätra bjöds in till att delta i detta arbete.  

 

Ungdomar har uppvaktat Fisksätra basketklubb och Bajen boxning med förslag om att 

starta en boxningsverksamhet i Fisksätra. Föreningen Darra Musik och dans som driver 

den öppna tjejverksamheten och den öppna idrotten i samarbete med fritidsnämnden har 

visat intresse för att ta ett ansvar för aktivitetslokalen. Dessa två föreningar har tillsammans 

med kommunen och fastighetsägaren Stena Fastigheter varit delaktiga i arbetet kring hur  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 86 forts  

 

aktivitetslokalen kan nyttjas och utvecklas. Förslaget är att dessa föreningar kommer 

erbjuda både öppna aktiviteter, en öppen mötesplats och gruppaktiviteter för främst 

ungdomar i åldern 13 – 20 år i Fisksätra. Aktiviteterna kommer att bestå av bland annat 

boxning, styrketräning, öppen tjejverksamhet, umgänge, läxläsning och samtal.  

 

Inom beslutad ram för fritidsnämndens öppna verksamhet finns utrymme för de kostnader 

som föreslås. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2015 

Yrkanden 

Louise Granath (FP) yrkade bifall till förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

- - - - - 
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§ 87 FRN 2015/122-443 

Friidrottshall i Fisksätra 

Beslut 

Fritidsnämnden föreslår kommunstyrelsen att notera informationen till protokollet.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen har den 25 maj 2015 beslutat att uppdra åt fritidsnämnden att 

återkomma med förslag på ny idrottsanläggning i Fisksätra. 

 

I olika sammanhang har det framkommit förslag om att anlägga en friidrottshall i Nacka. 

Det kan även finnas ett regionalt intresse att samarbeta kring en satsning på en friidrottshall 

då flera kommuner upplever att det finns en viss efterfrågan på denna anläggningstyp, men 

inte så stor omfattning att det motiverar att varje kommun har en egen friidrottshall. I 

Nacka kommun kan Fisksätra vara en lämplig placering av en friidrottshall. För att möta 

behoven av lokaler för fritidsaktiviteter som unga i Fisksätra efterfrågar kan friidrottsdelen 

kompletteras med ytterligare lokaler för bland annat musik, dans och cirkus.  

 

En fullstor friidrottshall har måtten 100 gånger 50 meter med en fri höjd inomhus på åtta 

meter. En vedertagen konstruktion, som möjliggör året-runt-träning, innebär en 

investeringsutgift på cirka 60 miljoner kronor och en beräknad årlig drift- och 

kapitalkostnad på cirka sex miljoner kronor.  

 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 

förslag ska ett regionalt samarbete med andra kommuner och tänkbara intresserade 

föreningar påbörjas. Parallellt med detta ska utredning av olika tänkbara placeringar i 

Fisksätra, detaljplanearbete och projektering förberedas och påbörjas. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 10 september 2015  

1. Protokollsutdrag § 143 KS, 2015-05-25 

2. Tilläggsdirektiv till kommunstyrelsens arbetsutskott för att påskynda arbetet med ny 

idrottshall i Fisksätra 

Yrkanden 

Henrik Barck (M) yrkade bifall till förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
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§ 87 forts  

Protokollsanteckningar 

Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Nackalistan ser den snabba behandlingen av en friidrottsanläggning à 60 mkr till Fisksätra 

som ett tröstpris till området när simhallen nu ska placeras vid Saltsjöbadens IP. Hade 

Fisksätra fått simhallen hade ingen friidrottsanläggning hamnat där. Valet stod mellan: 

Simhall i Näckenbadet OCH en ny idrottshall i Fisksätra. Eller en simhall i Fisksätra och 

nedlagd simhall i Saltsjöbaden.  

Vi anser förfarandet visar att M, Fp och C planerar en ganska exklusiv anläggning utan att 

undersöka andra alternativa platser i Nacka och först samarbete med närliggande 

kommuner kring finansiering av denna typ av anläggning vilket har gjorts i Sollentuna.   

Nackalistan vill ha en mycket grundlig utredning när det gäller friidrottsanläggningens 

placering och behoven i Fisksätra.”   

 

Louise Granath (FP) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Folkpartiet är positiva till en ny idrottshall i Fisksätra med inriktning mot friidrott. I 

dagsläget saknas bl.a. en sådan anläggning i kommunen (se Fritidsnämndens 

kapacitetsutredning). Vi vill också se att konstgräs skyndsamt anläggs på 11-mannaplanen 

på Fisksätra IP.” 

 

Pascal Fall (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Miljöpartiet anser att det är bra att Nacka Kommun planerar att bygga en 

Friidrottsanläggning, däremot tycker vi att lokaliseringen i Fisksätra behöver utträdas 

ordentligt. Vi tycker att det är positivt att kommunen vill rusta upp Fisksätramed en sådan 

stor investering speciellt med tanke på den långa debatten om simhallen vara eller icke vara 

där. Miljöpartiet tycker att allt gick så fort och att det finns risk att vi gör fel. Därför vill vi 

att kommunen ska göra en ordentlig utredning för att försäkra att det är bästa sättet att 

använda skattebetalarnas pengar.”   

 

- - - - - 
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§ 88 FRN 2015/120-820 

Medborgarförslag: Utökad fotbollsplan Jarlaberg 

Beslut 

Fritidsnämnden avvaktar beslut i pilotärendet FRN 2015/77 spontanfotbollsplan 

Hägervägen Saltsjö-Duvnäs, beslutet om att ansöka om ändring av detaljplan omkring 

befintlig konstgräsfotbollsplan vid Jarlaberg, på fastigheten Sicklaön 369:1. 

 

Fritidsnämnden hemställer att enheten för fastighetsutveckling ska redovisa hyresnivå för 

en utökad fotbollsplan med konstgräs på fastigheten Sicklaön 369:1. 

 

Fritidsnämnden noterar att medborgarförslaget är under utredningen.  

Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Jarlaberg IF om att utöka den befintliga 5-

mannaplanen till en 7-mannaplan. Efterfrågan om plantider för fotbollen är stor i Nacka 

kommun och speciellt på Sicklaön, en utökning av befintlig konstgräsplan från 5-manna till 

7-manna skulle underlätta för föreningslivet och även skolverksamheten vad det gäller 

träningsmöjligheter. 

Handlingar i ärendet 

Fastighetsutvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 7 september 2015 

Bilaga 1. Jarlaberg medborgarförslag 

Yrkanden 

Viktor Ellström (S) yrkade på att sammanträdet skulle ajourneras för 10 minuter.  

Louise Granath (FP) och Richard Wendt (M) yrkade att nämnden noterar att 

medborgarförslaget är under utredningen. I detta yrkande instämde Ingemar Sahlgren (C).  

Beslutsgång 

Sammanträdet ajournerades och återupptogs efter 10 minuter.  

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Louise Granaths (FP) och Richard Wendts (M) 

tilläggsyrkande.  

Protokollsanteckningar 

Louise Granath (FP) och Richard Wendt (M) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Vi är generellt mycket positiva till att medborgare och föreningar lämnar in förslag som 

kan bidra till att förbättra och utveckla Nackas idrotts- och fritidsutbud. Till exempel har 



 20 (23) 
 24 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Fritidsnämnden under september månad invigt Älta IP aktivitetspark med utegym och 

Nackas första parkourbana, som resultatet av just ett medborgarförslag till kommunen. 

 

Enligt Fritidsnämndens kapacitetsutredning behöver Nackas kapacitet av ytor för idrott, 

fritid och rekreation utökas under kommande år. Medborgarförslaget från Jarlabergs IF 

skulle innebära en utökad kapacitet på spelbar fotbollsyta, något som gynnar både 

föreningsliv och skolverksamheter. Enligt Fritidsnämndens beslut är medborgarförslaget 

nu under utredning, dels vad gäller praktiskt genomförande och dels vad gäller de 

ekonomiska konsekvenserna för nämnden. För att praktiskt kunna genomföra förslaget 

krävs bl.a. en detaljplaneändring som inkluderar omvandling av spontanidrottsyta till 

idrottsmark. Därför avvaktar nämnden en annan utredning avseende hur en sådan 

detaljplaneändring kan genomföras. Medborgarförslagets ekonomiska konsekvenser måste 

dessutom redovisas för nämnden inför beslut.” 

 

- - - - - 
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§ 89 FRN 2015/77-812 

Politikerinitiativ om att öka bokningsbar fotbollsyta för 

föreningslivet 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar om att ansöka om ändring av detaljplan för spontanidrottsplats 

vid Saltsjö-Duvnäs, Hägervägen på fastigheten Sicklaön 40:14. 

 

Fritidsnämnden hemställer att enheten för fastighetsutveckling ska redovisa hyresnivå för 

en spontanidrottsplats med konstgräs på fastigheten Sicklaön 40:14, Hägervägen. 

 

Politikerinitiativet anses härmed färdigbehandlat. 

 

Fritidsnämnden föreslår natur- och trafiknämnden att notera informationen till protokollet.          

Ärendet 

Richard Wendt (M) har i ett politikerinitiativ lyft frågan hur man kan öka antalet 

bokningsbara fotbollsplaner genom att utveckla befintliga spontanidrottsplatser.  

 

Kultur- och fritidsenheten har tagit fram en utredning i samråd med park- och 

naturenheten. Utredningen visar att spontanidrottsplatsen vid Saltsjö-Duvnäs, Hägervägen, 

är lämplig att göra bokningsbar. Den ligger nära skolor och bra kommunikationer. Fler 

spontanidrottsplatser i kommunen har potential att göras bokningsbara. Ett pilotprojekt 

om detaljplanändring för att göra om spontanidrottsplatsen vid Saltsjö-Duvnäs från 

parkmark till idrottsmark bör initieras. Får ändringen av detaljplanen laga kraft tar 

fritidsnämnden över huvudmannaskapet och underhållet för ytan från park- och 

naturenheten. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 10 juni 2015 

Bilaga I - Inventeringslista 

Bilaga II – Utredning spontanplaner 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

 

- - - - - 
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§ 90  

Övriga frågor  
Inga övriga frågor fanns på mötet.  

 

- - - - - 
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§ 91 

Anmälningar  

Beslut 

Fritidsnämnden noterade att den har tagit del av handlingarna.   

Handlingar i ärendet.  

Delegationsbeslut  

 Projektstöd till Älta IF för att arrangera invigning av parkourbana och utegym på 

Älta idrottsplats, FRN 2015/118-820 

 Utbetalning av Lokalt Aktivitetsbidrag våren 2015, FRN 2015/114-805 

 Bilaga till delegationsbeslut - sammanställning av utbetalningen  

 Förändring vidaredelegering av beslutsattestanter år 2015, FRN 2014/180-009 

Protokoll 

 Protokollsutdrag § 198 Kommunfullmäktige 2015-09-21, Begäran om entledigande 

från uppdrag (S) som ledamot i fritidsnämnden från Martin Hellströmer samt val av 

ny ledamot 

 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden noterade att den har tagit del av handlingarna.  

 

- - - -  


